

## Protokół Nr XVI/2012

**z sesji Rady Gminy Dobrze odbytej w dniu 24 maja 2012 roku  
w lokalu Urzędu Gminy w Dobrem .**

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9<sup>00</sup> i trwały do godziny 10<sup>50</sup> .

Do pkt.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Szczurowski , powitał wszystkich zebranych , poinformował , że w sesji udział bierze 13 radnych co stanowi 87 % ustawowego składu rady.  
W związku z tym sesja władna jest do podejmowania uchwał .  
Radni nieobecni w chwili rozpoczęcia:  
1.Stanisław Kosim,  
2.Andrzej Zagrodzki .  
Lista obecności na piśmie w załączeniu .

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad /na piśmie w załączeniu / .  
Uwag do porządku nie wniesiono .

Do pkt.2.Radni zapoznali się z pismami , które wpłynęły do Rady Gminy :  
1/pismo Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji pozytywnie opiniujące zmianę rodzaju miejscowości Zdrojówki , wieś Zdrojówki , część wsi Dobrze .  
Zmiana nastąpi z dniem 1 stycznia 2013 roku .  
2/pismo adresowane do komendy stołecznej policji w Warszawie , a przesłane do wiadomości Radzie Gminy Dobrze od Rady Gminy Jakubów dot. dofinansowania zakupu wyposażenia i sprzętu do wybudowanego już komisariatu policji w Stanisławowie ,  
3/pismo pani Barbary Ignatow zam. Sołki 50 w sprawie realizacji wykonania naprawy bieżącej drogi gruntowej ,

Przew.Rady Gminy – pismo Sołki proszę skierować do Komisji BOR – u bo będzie to dotyczyło funduszu sołectkiego z trzech sołectw , a z Komisji do budżetu  
Radny M.Koseski – pismo jest skierowane po to , aby go rozpatrzyć teraz , bo droga popsuta jest teraz , rozwiązanie jest proste , po prostu dogadać się w sołectwach , ja mam najmniejszy odcinek i dlatego proponuje rzut żwiru ze swojej partii , następnie wchodzi Sołki i część Makówca Dużego  
Wójt ze swej strony musi przycisnąć SKANSKĄ , żeby zrobiła dobry podjazd przy rozbudowie drogi bo już zrobiła składowisko ,ale myślę ,że zrobią konkretny wjazd i wyjazd i to należałoby się dogadać z tej partii żwiru z każdego sołectwa.  
Przew.Rady Gminy – głos pana radnego jeszcze bardziej mnie utwierdza , że to pismo powinno być tematem najbliższej Komisji BOR , ponieważ gdyby jeszcze w tym roku należało skierować jakieś środki , wątpię czy będą , ale powiedzmy , chyba tak to będzie .  
Radny M.Koseski – myślę , że jak będzie za mało z naszych miejscowości to Pan Wójt nas wesprze .

Przew.Rady Gminy – uważam ,że pismo zostanie szczegółowo rozpatrzone na komisji i wnioski , które wynikną będą tematem najbliższej sesji .  
Odpowiedź dostanie Pani , że pismo zostanie rozpatrzone najbliższej komisji BOR .

Do pkt.3.Komisje nie zgłosiły wniosków .

Do pkt.4. Wójt Gminy przedstawił ustną informację z działalności między sesjami oraz z realizacji uchwał :

- 1/Pan Szymański na poprzedniej sesji prosił o wyliczenie kosztów dowożenia dzieci za rok szkolny 2011 / 2012, pani księgowa dała wyliczenia do momentu dokąd ma zaksięgowane te koszty , po zakończeniu roku szkolnego będzie możliwym podanie pełnych kosztów ,
- 2/odbył się przetarg na kopanie rowów , wpłynęło 10 ofert , przetargu jeszcze nie rozstrzygnięto z powodu braku drobnych dokumentów , najtańsza oferta wynosi 4,31 zł brutto za metr , a 9,84 zł z wywozem ziemi do 5 km ,  
sądzę ,że przetarg zostanie rozstrzygnięty na początku przyszłego tygodnia ,
- 3/budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Poręby Stare , w wyniku rozeznania cenowego złożono 6 ofert , najtańszą ofertą jest oferta pana Chychłowskiego ze Strachówki za kwotę 16 800,00 złotych ,
- 4/odbyły się konsultacje w sprawie obwodów szkolnych , ponieważ ta sesja była zwołana troszeczkę ze względu na dwa punkty , które będą omawiane później , a ustaliliśmy ,że tematem zajmie się komisja BOR , w związku z powyższym radni o wnioskach zostaną poinformowani na posiedzeniu komisji , w zależności od wniosków komisji będzie to miało odzwierciedlenie na następnej sesji
- 5/brałem udział w szkoleniu zorganizowanym przez Wojewodę z zakresu zarządzania kryzysowego ,
- 6/brałem udział w Walnym Zebraniu Lokalnej Grupy Działania , było to drugie Walne spotkanie ,spotkania te nie kosztują ani złotówki ,
- 7/brałem udział wraz z pracownikiem i projektantem studium w spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim w sprawie podjęcia uchwały z naruszeniem prawa , wyjaśniliśmy co to znaczy , szczegóły przedstawię na posiedzeniu komisji , bo to wymaga głębszej analizy , krótko mówiąc naruszenie oznacza ,że możemy z tej uchwały korzystać,zawiera ona jedynie drobne uchybienia ,
- 8/uzgadnialiśmy w międzyczasie temat odwodnienia rowów w Porębach Nowych, na razie temat stanął na niczym , ponieważ Zarząd Dróg Wojewódzkich zwrócił się do nas , abyśmy sfinansowali całość dokumentacji , ja zrobiłem rozeznanie ile ta dokumentacja kosztowałaby , jest to rząd wielkości od kilkunastu do 20 tysięcy złotych , nie mamy tego zapisanego w budżecie , w związku z tym je st pewien problem , ustnie odpowiedziałem ,że z naszej strony jest to kłopotliwe , otrzymałem również ustną informację od zarządu Dróg , że to oni zajęliby się tym tematem i sfinansowaliby dokumentację , zaoferowałem się ,że na każdym etapie będę pomagał np. w spotkaniach z mieszkańcami , w pozyskaniu zgód na przejścia , natomiast wyłożenie takich pieniędzy na inwestycje wojewódzką nie bardzo mi się podoba , mam jednak nadzieje ,że sfinansują i dokumentację i wykonanie
- 9/ogłosiłem konkurs na dyrektora Zespołu szkolno – przedszkolnego , konkurs odbędzie w dniu 22 czerwca , przypominę ,że z dniem 1 września zamiast dwóch dyrektorów , którzy już zostali odwołani z dniem 31 sierpnia , będzie jeden dyrektor

- 10/w każdym sołectwie odbywają się realizacje wniosków złożonych do funduszu sołectkiego , realizacja to chociażby ogłoszenie przetargów , także to jest również element realizacji ,  
jeśli chodzi o dowożenie żwiru jest to największe zadanie , które wygrała firma spoza gminy Dobre , czekaliśmy na pogodę, prawdopodobnie dowożenie rozpocznie się w poniedziałek , jeśli chodzi o kopanie rowów , w momencie kiedy rozstrzygnie się przetarg , to kwestia kilku dni kiedy podpiszemy umowę, pewne formalności muszą być spełnione ,
- 11/jeśli chodzi o oświetlenie uliczne jesteśmy po przetargu , te działania są robione dokumentacje idą , w międzyczasie uzupełniamy pewne drobne tematy , aby wydatkować pełną kwotę z funduszu sołectkiego ,

Do pkt.5 Zapytania radnych .

Radny Piotr Chmielewski – czy mamy odpowiedź od radcy prawnego w sprawie , o której mówiłem na poprzedniej sesji ?

Wójt Gminy – może od razu odpowiem ,nasza pani mecenas odpowiedziała ,że umowy podpisywane były takie , a nie inne , więc skoro mieszkańcy oferowali ,że będą dokonywali wpłat i są członkami , a spółdzielnia nie przynosi zysków tylko przynosi straty to członkowie też pokrywają straty , jedna wątpliwość w umowie jest , jest jakiś punkt zaczepienia , ale niestety rolnicy muszą indywidualnie występować do sądu .

Umowa generalnie jest taka ,że bierzemy zyski , ale ewentualnie pokrywamy straty . Ciężko jest jednak pewne tematy zinterpretować . Być może ,że jak ktoś nie będzie płacił to potem się wybroni , ale to wszystko jest pod znakiem zapytania .

Radny K.Laskowski – ja mam dwa pytania , pierwsze dotyczy boiska przy osiedlu , ja bym poprosił o zasady wynajmu tego boiska klubowi „Nojszewianka „ ,

Jednym słowem koszty utrzymania , kto ponosi koszty , zasady wchodzenia innych osób plus kto sfinansował ogrodzenie , czy to klub czy to gmina sfinansowała .

Drugie pytanie dotyczy chciałbym się upewnić co do umowy dotyczącej obioru śmieci i o kontener na osiedlu , czy ta umowa została już zmieniona , mam nadzieję ,że tak . Chodziło o uściślenie liczby kontenerów . Jeśli to zostało uściślane to chciałbym poznać zmianę ile kontenerów będzie odbieranych , mówię o kontenerze,który miał mieć 6 metrów , a ma około 4 i pół , nie mierzyłem dokładnie .

Radny St.Pawiński – moje pytanie dotyczy naprawy drogi od ulicy Przemysłowej do Rąbierzy Kolonii . Dla miejscowych to może jest normalne jeżdżenie po tych dołach , ale dla tych , którzy przejeżdżają to naprawdę tragedia .

I pytanie drugie co jest z firma zbierającą śmieci , że nie zostawiają danej ilości worków , które rolnik wystawia , wystawionych jest dwa , a zostawiają jeden .

Trochę nie tak jest , płaci się za to .

Radny Sł.Wierzba – ja już kilkakrotnie zwracałem się z pytaniem o drogę powiatową w Modecinie , chodzi mi o ten mostek , czy pan Wójt zgłaszał to już w powiecie bo to już trwa dosyć długo i nie tylko mostek ,ale dużo takich wyrw w asfalcie , które co roku były łatanie , a w tym roku nie są połatane .

Drugie pytanie , widzę ,że przez miejscowość Jaczewek przejeżdża bardzo dużo samochodów ciężarowych ze żwirem w stronę powiedzmy gminy Strachówka , czy mógłby pan Wójt te sprawę jakoś nam pomóc i załatwić , chodzi mi o co .

Żeby nie blokować tym ludziom przejazdu , niechby sobie ten żwir wozili , można by było wynegocjować z właścicielem w zamian jakiś ekwiwalent , może kilka samochodów żwiru ,żeby nam ta drogę reperowali bo przecież nam psują . Żebyśmy nie musieli reperować z gminnego budżetu .

Żeby wynegocjować z nimi z 10 samochodów żwiru , by nam wysypali w ramach rekompensaty .

P.H.Wadas – jak wygląda sprawa remontu dachu na szkole podstawowej w Młęczynie , jak wygląda sprawa zbierania gabarytów, u nas na wsi te gabaryty leżały przez kilka dni , po kilku dniach firma przyjechała , ale nie wszystkie śmieci zostały odebrane . Nie wiem czy się sugerowali ,że u jednego sąsiada wzięli , a u drugiego nie .

To nie może tak być , jest umówiony dzień i śmieci powinny być odebrane .

Czy jest jakiś termin kiedy będzie realizacja oświetlenia z funduszu sołeckiego ?

Radny W.Szymański – radni zgłaszają problem dróg powiatowych , chciałbym zgłosić drogę od Dobrego do Rudna ,są takie dziury , że nie ma jak jechać.

Co się dzieje z ośrodkiem zdrowia ?

Radny M.Koseski – co z wodociągiem , końcówką na działkach Drop , Sołki ? Miały być dorobione dwie odnogi .

Radny M.Sitnicki – ruszyła już praktycznie modernizacja linii energetycznej w Grabniaku , czy powtórzy się sytuacja zdjęcia tych lamp tak samo jako w Porębach Starych ?

Do pkt.6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dobre w charakterze Partnera do realizacji projektu „Jakubowska szkoła jazdy” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego (EFS).

Przew. Rady Gminy – to są właśnie te punkty , które były powodem zwołania tej sesji .

Wójt Gminy – tak ,właśnie te dwa punkty są naprawdę powodem dla zwołania tej sesji , bo tak naprawdę nie było takiej potrzeby , pozostałe są proceduralne .

Złożyliśmy dwa wnioski tzn. złożyliśmy więcej ,ale dwa zostały rozpatrzone pozytywnie wspólnie z gmina Jakubów , obydwie wnioski dotyczą prawa jazdy kategorii „C” . Obydwie wnioski są po 14 osób, jesteśmy już po realizacji dwóch takich wniosków , w pierwszym wniosku wnioskodawcą jest gmina Jakubów , my jesteśmy partnerem , za partnerstwo otrzymuje się dodatkowe punkty .

Wniosek jest wyżej punktowany czyli pewniejsza szansa na otrzymanie dotacji .

Wniosek pierwszy to my wspomagamy Jakubów , a w drugim wniosku jest dokładnie na odwrót .

Te dwa wnioski są niezależne od siebie . Są to wnioski w ramach kapitału ludzkiego czyli kwota dofinansowania do 50 tysięcy złotych . W obydwu przypadkach dofinansowanie jest w 100 % czyli koszty gminy jednej i drugiej są żadne .

Dlatego sesja zwołana została na dziś bo w momencie gdy otrzymaliśmy informację od momentu gdy oficjalnie wpłynęło do nas pismo jest dwa tygodnie na to ,żeby podpisać umowę . Dwie umowy w zasadzie , raz jako partner , raz jako lider .

W Jakubowie tak się złożyło ,że jak wpłynęły te wnioski w poniedziałek była sesja i wprowadzono szybko uchwałę , my musieliśmy zwołać żeby nie stracić prawie 100 tysięcy złotych . Realizacja projektu tzn. nabory sądzę ,że sierpień i wrzesień.

Dokładne informacje będą , bo wszyscy muszą o tym wiedzieć . W ramach tych poprzednich projektów łącznie 30 osób przeszkoliliśmy ,czyli 30 osób

dostało możliwość zdobycia prawa jazdy kategorii „C”, za pierwszym razem niektórzy mieszkańcy czekali trzy noce w kolejce , za drugim razem praktycznie wszyscy zostali obsłużeni , bodajże dwie osoby tylko zostały odrzucone .

Mam nadzieję że ,że tym sposobem wyczerpiemy zapotrzebowanie .

Radny M.Koseski – kto ustala kryteria w kategorii „C” tj. przedział wiekowy ?

Wójt Gminy – te sprawy wynikają z kryteriów oceniania .Można by napisać co się chce , ale punktowane są określone kryteria np.,że w projekcie udział weźmie 20 % osób powyżej 50 roku życia , więc we wniosku tak trzeba napisać.

Nasze wnioski dzięki panu Sekretarzowi przechodzą .

Radny K.Laskowski – program pokrywany jest stuprocentowo , ale czy my najpierw wpłacamy pieniądze , a potem czekamy na zwrot .

Wójt Gminy – projekty w ramach kapitału ludzkiego wyglądają trochę inaczej .

Projekty twarde np. budujemy wodociąg dostajemy jakąś kwotę na papierze , realizujemy zadanie , rozliczamy i po zamknięciu zadania po rozliczeniu składamy wniosek o płatność i po sprawdzeniu mniej więcej w pół roku po zatwierdzeniu wpływa wcześniej zadeklarowana kwota .

W przypadku kapitału ludzkiego finansowanie jest na bieżąco , nie wymagana jest nawet złotówka zaangażowania własnego , dlatego przy okazji nie idą jakieś zmiany w budżecie , one pójdą , ale nie są wymagane w tym momencie . Tu płacone jest na bieżąco . Nie angażujemy złotówki własnej .

Następnie protokolantka odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dobre w charakterze Partnera do realizacji projektu „Jakubowska szkoła jazdy” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego (EFS).

Radni w głosowaniu jawnym pojęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XVI/138/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.7.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy Dobre do zatwierdzenia i realizacji projektu POKL.09.05.00-14-151/11 pt. „Z nami łatwiej” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego (EFS).

Protokolantka odczytała projekt uchwały .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XVI/139/12 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.8.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj.z dnia 27 kwietnia 2012 roku .

Radny W.Szymański – w protokóle nie ma odpowiedzi na moje pytanie ,

według mnie protokół układa się pod siebie , a nie po radnych , nie ma wypowiedzi pana Wojciechowskiego z Pokrzywnika , nie ma w protokóle mojego pytania , nie tak dawno był dziennikarz z „co słyhać”i powiedział niech piszą to co chcą tylko niech piszą prawdę . Nie pisze się tego co Szymański mówi . Na poprzedniej sesji zgłosiłem taki wniosek odnośnie protokołu z wyboru na ławników , przewodniczącym był Pan Chmielewski radny , a mnie wpisano w protokóle .Zgłosiłem ten wniosek protokół jest nie poprawiony, każdy kto czyta protokół w internecie myśli ,że ja byłem przewodniczącym , a to był radny Pan Chmielewski , zgłosiłem ten wniosek , nie poprawiono go , w internecie tego nie ma .

Protokółantka – ja poprawiałam to ,ale być może te nazwiska trochę mi się pokręciły , a co do tych bardzo szczegółowych wypowiedzi zdarza się , teraz będzie to już proste odzwierciedlenie , bardzo szczegółowo i bardzo rzetelnie rzetelnie .

Radny K .Laskowski – uważam ,że faktycznie protokół nie był szczegółowy stuprocentowo , czytałem go w internecie .Przypuszczam ,że żaden protokółant stuprocentowo nie pisze , ale nie mniej sens tego wszystkiego był oddany , na przyszłość trzeba popracować nad emocjami , istotnie pewnych słów , których goście używali nie było w protokóle , ja się nie domagam ,żeby one tam były . Rozumiem ,że emocje emocjami nie mniej prośba do nas wszystkich szczególnie do pana Przewodniczącego i apel do mieszkańców ,rozumiem ,że mogą czuć się skrzywdzeni , ale pewnych słów do nikogo z sali nie powinno się używać , które były usłyszane na poprzedniej sesji , a wulgaryzmów na pewno , to nie jest cenzura, wulgaryzmów po prostu się nie używa w dobrze pojętym towarzystwie To da się wszystko inaczej powiedzieć ,bez wulgaryzmów . Chyba że ktoś chce mieć jakieś sprawy i tak dalej .

Przew . Rady Gminy -jest to uwaga do wszystkich , ja też kilka uwag z tamtej sesji wyciągnąłem , rozmawiałem z panem Wójtem , że jeśli w punkcie drugim informacja o pismach , rzeczywiście za bardzo żeśmy się rozszerzyli i na temat tych pism za mocno się rozlewali gdzie praktycznie cała sesja trwała . W związku z powyższym jako Przewodniczący Rady proponuje taki wariant rozpatrzenia : zapoznajemy się z treścią , i nie dyskutujemy nad nim tylko dyskusja nad nim odbywa się w wolnych wnioskach , wtedy to można nad tym pismem dyskutować , wydaje mi się ,że wtedy można jakoś zapanować nad sytuacją . Rzeczywiście 27 kwietnia była trudna i nad którą trudno było zapanować , ale to są emocje . Rozumiem , że na pewno i w protokóle kilka zdań mogło się nie znaleźć z tego też powodu . To nagrywanie , które trwa , na przyszłą sesję jeśli będziemy chcieli to sobie odsłuchamy jak to wygląda i zobaczymy czy rzeczywiście ma sens to nagrywanie , ja podejrzewam ,że będzie to miało sens i w protokóle i w informatycznym systemie . Jeśli żeśmy sobie użyli klika takich słów mocno męskich to ja ze swojej strony mogę Państwa przerosić , jeśli taka atmosfera była i pewno i ta procedura postępowania nastąpiła , ale jest to uwaga do nas wszystkich . Trochę za mocno strzelano w kierunku Pana Wójta i to mi też nie bardzo tak wyglądało ,że jest okej , z kulturą pewną . Co do wniosków pana radnego Szymańskiego do uzupełnienia protokołu , te wnioski , które pan Szymański złożył żeby je uzupełnić bo w tej treści poddam protokół pod głosowanie z poprawka do wniesienia .

Radny W. Szymański – czy ten protokół jest w internecie , bo pan radny Laskowski mówił o protokóle , który czytał w internecie .

Protokółantka – ja już wyjaśniam . Ci radni ,którzy podali swoje adresy mailowe z prośbą o przesyłanie projektów uchwał , projektów zaproszeń i projektów protokółów z poprzedniej sesji , poczta mailową jest wysyłane , ale tylko do tych radnych , którzy podali adresy mailowe , to jest 5 czy 6 osób , między innymi pani Wadas , która wniosła jakąś drobna poprawkę i ta poprawka oczywiście jest umieszczona i jeśli ktoś poda adres mailowy ja będę przesyłała po ,że Państwo mogli na bieżąco czytać i wnosić uwagi i poprawki . Ale w internecie nie ma dostępu do publicznego wglądu .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół 9 głosami za przy 1 przeciwnymi 3 wstrzymujących się od głosu .

Do pkt.9 .Odpowiedzi na zapytania radnych .

1/pierwsze pytanie pana Chmielewskiego , starałem się odpowiedzieć na bieżąco pan Laskowski pytał o boisko przy osiedlu , ja przypomnę ,że jest to teren osiedla Spółdzielni Mieszkaniowej „Zgoda” nie gminy , myśmy z tego terenu korzystali cały czas i korzystamy nadal , zostało już chyba podpisane porozumienie ze Spółdzielnia Mieszkaniową , a klubem Nojszewianka – Dobre i głównym użytkownikiem będzie nie gmina Dobre , a klub Nojszewianka – Dobre który jest jakby elementem – sekcją Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Dobre , członkami tego Stowarzyszenia zdecydowana większością jest młodzież z terenu gminy Dobre . Od jesieni chcą występować w klasie okręgowej w rozgrywkach piłki nożnej , w związku z powyższym jakieś prace oni tam wykonywali , ze strony gminy był wkład w pomocy to właśnie zakup tylko i wyłącznie siatki ogrodzeniowej i tych słupków , natomiast wszystkie prace i użytkownikiem będzie klub Nojszewianka Dobre ,

2/jeśli chodzi o pytanie o śmieciach , sprawdziłem przed chwilką jak wygląda ten zapis w aneksie , w starej umowie było wpisane co wynikało z przetargu , myśmy wpisali takie warunki , na podstawie oszacowania ile tego można z pieniędzy mieszkańców oszacować . W starej umowie było 20 kontenerów po 6 metrów sześciennych czyli łatwo policzyć 120 metrów sześciennych , po aneksie są to kontenery pięciometrowe razy 30 odbiorów czyli teoretycznie 150 metrów sześciennych , firma podpisując aneks tak jakby na nasza korzyść go podpisała . Jest to w ramach tej samej ceny .

3/pan Pawiński , naprawa drogi od ulicy Przemysłowej – Antonina , ja jeszcze raz Państwu powtarzam naprawy bieżące trzeba planować w ramach funduszy sołeckich . To też jest nauka dla nas wszystkich , w szczególności dla sołectw . W poprzednich latach było tak ,że zdarzały się jakieś awarie , jakieś naprawy , przychodzili mieszkańcy i na bieżąco musieliśmy mieć w budżecie te pieniądze . Pewnych rzeczy nie dało się zaplanować . Ludzie dziwili się , no jak to my zgłaszamy , a wy robicie dopiero za rok ,. Bo nie było to przewidziane . Tym razem uchwaliliście państwo fundusz sołecki i trzeba takie bieżące sprawy w ramach funduszy sołeckich planować i myśleć . Też nauka taka , aby zapisy do funduszu sołeckiego robić w sposób bardzo ogólny . Nie robić sztywnych zapisów .

Przykład z Porąb Nowych gdzie sztywno zapisano dwa zadania z konkretnymi , sztywnymi kwotami i w momencie kiedy okazało się ,że w kwoty nie trafiono to jest problem . Natomiast jeżeli sołectwo zapisało ,że chcemy zadanie to i to , łącznie kwota taką jaką mamy to wtedy da się pomanewrować . W budżecie gminy w roku ubiegłym była kwota 280 tysięcy złotych : utrzymanie zimowe , równarki , budowa drogi w Rudnie , w tym roku jest to kwota w funduszu sołeckim 350 tysięcy złotych , fundusz sołecki to nie są tylko drogi , ale zdecydowana większość na bieżące naprawy dróg . O takich bieżących sprawach trzeba myśleć z pewnym wyprzedzeniem ,

4/firma nie zostawia worków odpowiedniej ilości ,zwróć uwagę firmie , jest to nowa firma i cały się docieramy , trzeba im zwrócić uwagę także na te gabaryty żeby wywiązywali się ze swojej umowy właściwie ,

5/jeżeli chodzi o most w Modecinie i wyrwę w asfalcie na drogach powiatowych , zgłaszałem ten temat , jeżeli chodzi o ten most informacje przedstawiłem i przekazałem , zasugerowałem ,że ten cały przepust wymaga gruntownej przebudowy , bo on się po prostu już się zużył i jego czas trwałości się skończył , łatanie chyba już nic nie da , problemem jednak jest to ,że rów jest prawie niedrożny , most stoi w wodzie i ulega szybszej degradacji . Może by się udało ten rów udrożnić w przyszłym roku . Będę monitował jeszcze ten temat do powiatu .

6/ kolejny temat to temat firmy przewożącej żwir przez Jaczewek , przyjąłem do wiadomości , postaram się zorientować coż to za firma i jakieś działania podjąć , każdy ma prawo korzystać z dróg publicznych , nie mniej udawało się nam z takimi firmami dochodzić do porozumienia w takim wariantcie w jakim pan Wierzbą wspominał , mam nadzieję ,że i tu w tym przypadku dojdziemy do porozumienia , nie wiem co to za firma , ale postaram się rozwiązać problem ,

7/remont szkoły w Młęczynie , powstał wielki problem , ta szkoła została źle zbudowana w momencie gdy była już budowana tzn. położono belki na pustaki , na to papa i koniec .Dziwią się wszyscy jak to mogło tyle lat trwać , ale było i w tak budowano wszystkie tysiąclatki , lat temu 8 czy 9 był remont nie zrobiono tego dobrze , tam brakuje jednej warstwy betonu ze zbrojeniem , kilka lat temu nie zerwano nawet tej starej papy tylko na to rzucono styropian i kolejną warstwę papy Firma , która zrobiła teraz odkrywkę stwierdziła ,że remont zrobiono w takim wariantcie ,że to musiało cieknąć . Po odkrywce firma doszła do wniosku ,że mury nie wytrzymają , dokładne pomiary wykazały ,że mury nie są pionowe , już się poodchylały . Z przetargu wyszła nam kwota 360 tysięcy złotych , chociaż kosztorysowo było około 300 tysięcy . Projektant ocenił co jest niezbędne do zrobienia : zerwanie wszystkiego , okazało się ,że zamiast jednej potrójnej warstwy papy są dwie potrójne warstwy , bo ta warstwa , która powinna być wcześniej zdjęta nie była zdjęta , chodzi o utylizację papy . Niezbędne dodatkowe prace firma wyceniła na 150 tysięcy złotych . Po rozmowach z naszym inspektorem nadzoru wychodzi ,że chcąc wykonać prace dobrze ostatecznie ustaliliśmy prace na kwotę 83 tysięcy złotych netto czyli 105 tysięcy brutto . Jest to temat dla Rady Gminy w Dobrem , musimy zamiast szukać wkładu własnego w jakiś wodociąg np. do Młęcina dołożyć do remontu do Młęcina , bo inaczej tego remontu nie da się zrobić Wykonawca wstrzymał te prace bo nie wiedział czy będą te pieniądze czy nie , nie mógł dalej robić . W związku z tym przedłużymy umowę do końca sierpnia bo i tak nie zrobiłby w terminie , a tak robi w okresie wakacyjnym . Ja sądzę ,że te sto ileś tysięcy trzeba znaleźć.



8/jeśli chodzi o nieodebrane gabaryty , jeśli coś się dzieje odnośnie zbiórki śmieci, jeśli coś jest nieodebrane prosimy o telefon , sprawdzimy to . Odnośnie błędnej zbiórki gabarytów ani jeden telefon nie wpłynął , nie było żadnej informacji . Jeśli mamy informację , dzwoniemy , firma wraca . Proszę o bieżące informacje . Będę rozmawiał z firmą na ten temat , przekażę uwagi na temat worków , najlepiej interweniować jest na bieżąco .

Padło pytanie o realizację oświetlenia z funduszu sołeckiego , rozpoczęcie przetargu to jest realizowanie procedury , w przypadku oświetlenia jeśli chodzi o Młęczin wybraliśmy projektanta i projekt jest realizowany czyli mapy,uzgodnienia z zakładem energetycznym . W momencie kiedy projekt będzie zrealizowany będziemy mogli szukać wykonawcy . Chciałbym rozmawiać z sołtysem bo macie wpisane dwa zadania bez uszczegółowienia kwoty. To dobrze , że jest tak wpisane , bo jest manewr , a w przypadku Poręb wpisali konkretną kwotę i się okazało , że się nie trafiło ,

9/pan Szymański zgłaszał problem wyrw na drogach powiatowych , wystąpię do powiatu jeszcze raz ,

10/ jeżeli chodzi o ośrodek zdrowia , myślę , że na następną Komisję BOR zaprosimy panią Czerniawską , po tych naszych rozmowach na komisji poprzedniej pani Czerniawska przemyślała temat , jest zainteresowana przejściem z połową powierzchni , nie możemy zejść z ceny , ale można zejść z powierzchni .

Formalnie do nas wystąpi , będziemy podejmować uchwałę jeżeli Państwo zechcecie , bo tak naprawdę od Państwa to zależy żeby przekazać i utworzyć niepubliczny zakład opieki zdrowotnej . Dla mnie osobiście jest to lepiej , że na piętrze , bo w bibliotece są ciężkie półki i na dole będzie lepiej .

Formalności będziemy robili w międzyczasie , a pomieszczenia na górze będą szybko dostosowywane , remontowane , żeby z dołu gabinety przenieść i wejść z drobnym remontem na dół , żeby bibliotekę przenieść .

11/wodociąg Drop – Sołki , dokumentacja jest tam zrobiona , ten fragment nie został do tego wniosku wpisany , który składaliśmy do PROW – u .

Głównie wpisaliśmy te miejsca gdzie są duże wioski i nasi stali mieszkańcy przede wszystkim , kiedy realizacja , nie wiem ,

12/modernizacja sieci energetycznej w Grabniaku – pierwsze słyszę , być może żadnej modernizacji nie ma , tylko po prostu zwykła dobudowa przyłącza .

Jeżeli chodzi o modernizacje my jesteśmy informowani szczególnie jeśli chodzi o przebudowę naszej linii , wiedzieliśmy o Porębach Starych , wiemy o Zdrojówkach . Widać , że coś się dzieje , są nowe słupy energetyczne , to nie jest modernizacja to są zwykłe dobudowy , przedłużanie linii bo są nowi kontrahenci .

Radna .H. Wadas – proszę o informacje dlaczego nie zabezpieczono dachu na szkole w Młęczynie ?

Wójt Gminy – firma zabezpieczyła.

Radna. H. Wadas – dlaczego zaciekają ściany ? Tak samo i gabaryty , chodząc codziennie przez wieś widzę , że gabaryty są nie zabrane . W dniu 27 kwietnia o godzinie dziewiętnastej sołtys wsi Młęczin zgłaszał Panu osobiście , że gabaryty nie zostały odebrane .

Radny St. Pawiński – zastawia się Pan funduszem sołeckim , ale to nie jest droga dojazdowa do Antoniny tylko droga gminna . Nigdy nie powiedziałem , że trzeba wyremontować drogę do Antoniny tylko od ulicy Przemysłowej do Rąbierzy , koło Państwa Żelazowskich jest tragedia .

Wójt Gminy – czy ma Pan zapis w budżecie , że są przeznaczone środki na 5 cm dywanika do Antoniny ? Nie ma takich zapisów .

Mamy jakieś drobne pieniądze np. w ubiegłym tygodniu wyrwała się dziura na mości w Duchowie . Musimy zareagować , ale to są tylko takie doraźne pieniądze . Nie mamy innych zabezpieczonych .

A propos zgłaszania informacji , no proszę Państwa godzina dziewiętnasta wieczorem w Rudzienku , nie jest to miejsce zgłaszania jakiś awarii . Są do tego pracownicy , przyznaje była taka informacja to mi jakoś umknęło .

Radny St. Pawiński – źle się zrozumieliśmy , ja nie mówię o położeniu dywanika 5 cm od ul. Przemysłowej do Rąbierzy , koło Państwa Żelazowskich pozrywany jest przepust, jest tam tragedia , od przepustu do przystanku jest 30 metrów , uważam , że dziury należy połatać.

Radna H. Wadas – w piątek to nie było prywatne spotkanie przy kawie tylko służbowe .

Radny K. Laskowski – wszelkie nieporozumienia z firmą odbierającą odpady wynikają z tego , że udają , że nie słyszą . Problem jest również taki , że musimy wybrać tańszych oferentów co nie zawsze jest lepsze .

Po raz kolejny proszę , żeby uregulować sprawę z muzeum . Może być jakiś afisz czy baner . Unikatywne muzeum w gminie a nikt nie wie , dobrze by było , aby podano jakiś telefon czy punkt kontaktowy .

Wójt Gminy - a propos kontaktów z firmą śmieciową , nikt z państwa nawet z sołtysów nie powinien dzwonić , proszę dzwonić do Urzędu Gminy , jest pracownik , który się zajmuje tymi sprawami i przekazuje informacje .

Bywały takie sytuacje , że otrzymałem informacje , że samochód przejechał i worków nie zabrał . Po dokładnym sprawdzeniu okazało się , że zbiórka rozpoczęła się o godzinie siódmej , a mieszkaniec wystawił worki po siódmej .

Śmieci wystawiamy przed godziną siódmą . Będę starał się wyjaśnić co do liczby pozostawianych worków . Staramy się mieć worki w Urzędzie Gminy , aby awaryjnie je pobrać .

Radny W. Szymański – bardzo proszę , aby następną sesję zaprosić przedstawiciela firmy . Nie wiadomo czy oni informacje otrzymują czy nie , zaprosimy przedstawiciela .

Radny St. Pawiński – na ostatniej sesji pytałem kto ma zabrać czarny worek , który stoi pod Antonią . Pan zapisał Panie Wójcie , jeździ się na co dzień , worek stoi dalej . Nikt nie reaguje na to .

Radny P. Chmielewski – ja mam uwagę do firmy geodezyjnej , proszę o uczulenie pracowników firmy , aby kontaktowali się bezpośrednio z właścicielami bo wchodzić kiedy chcą . Chciałbym się osobiście z nimi spotkać .

Wójt Gminy – to nie do mnie ta informacja , proszę o bezpośredni kontakt z tą firmą , ja przekażę im tę informację . Mu jako gmina nie jesteśmy pośrednikiem . Działają na zlecenie starostwa .

Radny P. Chmielewski – chodzą sobie podziałkach , mierzą , robią co chcą , nie wiadomo co się dzieje .

Wójt Gminy – po to były zebrania , aby przekazać informacje .Oni będą informować imiennie te osoby w momencie kiedy będą dokonywane wskazania granic . Oni muszą dokonać pomiarów i tutaj mieszkańcy nie są niezbędni do tego. Natomiast będą wzywać na etapie wskazania . O tym mieszkańcy byli informowani po to były te zebrania , że tak to będzie wyglądało . Na etapie pomiarów na działkę mogą wejść po trzy razy zanim dokonają ostatecznego pomiaru .

Nie wszędzie będą wskazania , jeżeli działka ma aktualne pomiary geodezyjne robione w ostatnich latach to właściciel nie będzie informowany .

Przy wskazaniu musi być opisany protokół , a jeśli ktoś odmówi podpisu to sporządzają odpowiednią informację .

Radny K. Laskowski – sprawa funduszu sołeckiego , ja swego czasu byłem jego przeciwnikiem . Problem zaczyna polegać na tym , że jeśli zaczniemy czegoś odmawiać małym wioskom zasłaniając się funduszem sołeckim to duża miejscowość może coś konkretnego zrobić, mała miejscowość niewiele zrobi . Mała liczba mieszkańców , mały fundusz sołecki i tak naprawdę jest to kwota symboliczna . Rozumiem pana Wójta , że pilnuje dyscypliny budżetowej , ale jeśli będziemy odmawiać mieszkańcom małych wsi to niewiele zrobią . Ale jest to fundusz wsi niech podejmują co chcą zrobić .

Radny St. Pawiński – co dane sołectwo chce zrobić to sobie zaplanowało , ale na pewno nie na drogi gminne .

Wójt Gminy – fundusz sołecki przeznaczony jest tylko na drogi gminne .

Do pkt.10.Wolne wnioski .

P. Krystyna Rosa sołtys sołectwa Dobre II – czy jest w planie remont drogi od ul .Targowej do Duchowa i czy to jest droga gminna czy wiejska ?

Wójt Gminy – nie ma takiego pojęcia jak droga wiejska . W budżecie nie mamy wpisanego remontu drogi .

P. K.Rosa – ale ja już trzeci rok jak o to proszę . Tą drogą ktoś powinien się zainteresować , w ubiegłym roku były problemy , jeśli jednocześnie jechał kombajn i ciągnik nie mogły ominąć się . Na odcinku od Rudna do Duchowa jest zakrzaczone , nie ma tam przejazdu , brak jest rowów . No chyba fundusz sołecki nie pójdzie na tą drogę bo nie do końca korzystają z niej tylko moi mieszkańcy .

Wójt Gminy – jeśli chodzi o zakrzaczenia to obecnie trwają prace związane z usuwaniem tych zakrzaceń od Rąbierzy do Antoniny . Następnie pracownicy zostaną przerzuceni do Makówca i ile się da naszymi pracownikami będziemy sukcesywnie krzaki wycinali . Natomiast okopanie rowami , proszę zerknąć na fundusze sołeckie . To jest typowe zadanie do funduszu . Jesteśmy po doświadczeniach pierwszego roku , macie Państwo jakieś wnioski i doświadczenia . Jak tutaj słyszę problem tej drogi jest na pograniczu trzech sołectw , a jaki to problem żeby z tych trzech sołectw domówić się .

Mniejsze sołectwa mają nieproporcjonalnie większe pieniądze niż duże sołectwo. Rada Gminy zdjęła z inwestycji 350 tysięcy po to żeby utworzyć fundusz sołecki .

P. K. Rosa - z tej drogi korzystają nie tylko moi mieszkańcy , a ja przeznaczyłam pieniądze na drogę , którą popsuliście podczas kanalizacji .Na ulicy Poniatowskiego firma poprawiła drogę , a ja jestem wyklinana przez mieszkańców , że mają czarne okna . Jak ja mogę nasze pieniądze przeznaczyć na te drogi , Rąbierz Kolonia również jest rozsypana . To nie jest pierwszy rok, że ja o tym mówię .

Wójt Gminy – no i właśnie to jest ten ból , która spadał na mnie . Potrzeb jest ogrom a kupka pieniędzy starcza na jakiś fragmencik . To teraz rozeszło się na Państwa . To są właśnie te dylematy . Pani sołtys ma rację , wynikała gardłowa sytuacja , droga jest po kanalizacji . Ale ta sytuacja wynikała z tego , że z tej kanalizacji w drodze miało nie być , kanalizacja miała przejść w działkach prywatnych , nie byłby uszkodzony asfalt . W przetargu nie było zerwania asfaltu . Ta sytuacja wynikała na etapie realizacji , trzeba było zmienić przebieg kanalizacji z uwagi na to , że kilku mieszkańców nie zgodziło się na przebieg . Z tego powodu trzeba było zmienić projekt i było opóźnienie ale w efekcie zniszczone zostało koło 300 metrów drogi , która miała nie być dotknięta . Mieszkańcy na zebraniu powinni dylematy rozstrzygnąć , gdzieś te pulę podzielić . Dla mnie jest łatwiej , bo moja rola ogranicza się do zrealizowania tego co państwo wpiszą .

Radny St. Pawiński – popieram uwagę Pani sołtys z Nowego Dobrego ,ale ja na którejś sesji zgłaszałem tę drogę do Duchowa , żeby te zakrzaczenia jakoś pousuwać .

Przew. Rady Gminy – Wójt powiedział ,że ekipa sukcesywnie posuwa się do przodu

Radny K. Laskowski – na którejś sesji pod koniec roku trzeba będzie podsumować fundusz sołecki . Żeby nie powstało wrażenie ,że wszystkie inwestycje opędzimy kwotą 350 tysięcy złotych , a to ,że wydzieliliśmy fundusz to taka słodka zemsta Wójta , ale z drugiej strony ,że jeśli my się tak boimy na sesji podatkowej ustalić podatki , jak nie ma zbyt wysokich podatków to nie ma pieniędzy . Trzeba mieć tego świadomość . Mamy chudy rok , ale podatki mamy jakie mamy . Zbieramy teraz dwie rzeczy : sytuacja w kraju i jakie decyzje dotyczą podatków .

Radny P. Chmielewski – ja odnośnie sugestii dot. podatków , może takie funkcje jak posiada pan Laskowski czy urzędnicy dostają jakiś wskaźnik , ale czy Państwo mają jakieś dochody , które zwiększają się Wam co rok ? Czy Wasza sytuacja życiowa polepsza się z roku na rok .

Radny K. Laskowski – ja nie chcę podnosić podatków , jak gmina dzięki niskim podatkom będzie miała niskie dochody to proszę nie spodziewać się cudów . Niskie podatki równa się niskie dochody gminy .

Radny St. Pawiński – w tym roku podnieśliśmy wszystkie podatki . Z roku na rok będą się nasilać nie płatności . Ludzie nie mają pracy .

Radny K. Laskowski – to nie jest test kto kogo lubi lub nie lubi , mówimy o pieniądzech , pieniądze nie biorą się znikąd . Obniżmy podatki , ale nie mówmy ,że nie mamy pieniędzy na to czy na to . Odmawiamy ludziom pewnych rzeczy bo nie ma pieniędzy . Można wziąć kredyty , ale następni będą spłacać .

Radny W. Szymański – mówi Pan o podatkach, proszę zobaczyć jaka jest niespłacalność ludzi , chyba ponad 200 tysięcy , a jeśli podniesiemy podatek to będzie 400 tysięcy .

Panie Wójcie czy wozy są oznakowane czy nie ?

Wójt Gminy – tak , są oznakowane , można obejrzeć .

Radny M. Sitnicki – mam pomysł , jak gmina może pieniądze zarobić . Jest wyremontowana droga 637 kupić fotoradar .

Radna H. Wadas – nasza rada musiała udźwignąć ciężar podwyższenia podatków, dla mnie byłoby bardziej logiczne podwyższanie co rok , ale w granicach przyzwoitości , mieszkańców to nie obciąży , nie będą to wielkie pieniądze ,ale to będzie co rok jakiś procent do budżetu .

Nie róbmy na takiej zasadzie ,że my będziemy dobrą Radą , za dwa lata przyjdzie nowa rada i w prezencie otrzyma podwyższenie podatków . Nie róbmy pod siebie tylko pod mieszkańców . Jeśli chodzi o zadłużenie , nie wiem kto płaci kto nie płaci ale z reguły bywa tak , że ci biedni płaca , a ten co ma pieniądze jeśli uda mu się raz czy drugi to uda mu się i kolejny . Powinniśmy wpuścić inwestorów do gminy , przyciągnąć ich po to żeby te pieniądze jednak były . Z samych podatków nie mamy możliwości na jakiegokolwiek remonty .

Wójt Gminy – przez trzy lata , wtedy kiedy inflacja była blisko zera nie było wzrostu podatków . Tamta kadencja i ta postępowały bardzo sensownie . Proszę nie mylić jednej rzeczy podatków z opłatami . Za wodę i śmieci to nie jest podatek. Trzeba być świadomym i nie wprowadzać mieszkańców błąd ,że to są podatki . Ich wysokość zależy tylko i wyłącznie z kosztów utrzymania . Ustawa precyzuje ,że my na śmieciach czy na wodzie nie możemy zarabiać .

P. Tadeusz Kalata sołtys sołectwa Makówiec Mały – jak wygląda sytuacja z wodociągiem w Makówcu ?

P. Ryszarda Cyran sołtys sołectwa Czarnogłów - ja zajęłam się problemem dodzwonienia do firmy „Błysk „ , ale straciłam pół dnia i nie dodzwoniłam się .

Wójt Gminy – dlatego proszę nie dzwonić , ja mam telefony do firmy ,ale ich nie udostępnię .

Do pkt.11.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia sesji .

Protokółowała :  
Anna Kalinowska

Przewodniczący Rady Gminy

Ryszard Szczurowski